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P R O T O K Ó Ł Nr XLI/23 

z obrad XLI Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 20 kwietnia 2023 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XL Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" Sp. z o.o. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2023-2032. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty, ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności przeznaczony do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe oraz zwolnienia 

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 190/XXII/21 Rady Gminy Stara Biała  

z dnia 11 lutego 2021 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

gminy Stara Biała. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w części obrębów Draganie Nowe, Biała, Mańkowo i PGR Srebrna. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 

prawa użytkowania wieczystego gruntu położonego w m. Ogorzelice, gmina Stara 

Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości STARE 

PROBOSZCZEWICE. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do realizacji Programu 

„Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stara Biała z Lokalnej Grupy 

Działania – Stowarzyszenie Rozwoju Ziemi Płockiej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania Aktywni Razem. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 20 kwietnia 2023 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 12:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. M. Krajewski  

4. I. Kraska  

5. M. Lewandowska  

6. A. Malanowska  

7. H. Murawski  

8. A. Pawłowski  

9. J. Portalski  

10. K. Portalski  

11. M. Przyczka 

12. J. Sieradzki 

13. Z. Truchlewski  

14. M. Turowska-Burczyńska  

15. M. Wojtalewicz  

 

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników sesji: radnych, Wójta, przybyłych 

gości: Przewodniczącego Rady Powiatu - Lecha Dąbrowskiego, radną powiatu płockiego - 

Małgorzatę Purcelewską, Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Magdalenę Tomasińską 

i sierżanta Marcina Wrzochol, Jarosława Rydzewskiego - prezesa gminnej spółki Gospodarka 

Komunalna “Stara Biała”, sołtysów oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy. 

 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem otrzymali  porządek obrad. 

Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) przyjęła 

porządek obrad. 

 

 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali 

protokół z posiedzenia XL sesji Rady Gminy. Do momentu rozpoczęcia Sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga. Następnie zapytała radnych, czy mają zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół  

z XL sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XL Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(15 głosów „za”). 

 
 
Ad. 4. 

W swoim sprawozdaniu Wójt poinformował: 

 
- od 27 marca zostało zamknięte skrzyżowanie dróg powiatowych w Białej w związku  

z budową ronda. Niestety wiąże się to z objazdami na  trzech liniach komunikacji miejskiej t.j. 

100, 101, 102. Najmniejszy problem jest z linią 102, która przejeżdża przez teren osiedla. Linia 

101 ma objazd przez Srebrną i drogę gminną Stara Biała – Srebrna. Natomiast autobusy na linii 

100 nie dojeżdżają do pętli w Starej Białej i do Dziarnowa. Do Dziarnowa będziemy musieli 

zorganizować transport zastępczy między Białą a Dziarnowem. Istotnym elementem jest ulica 

Bankowa, na której pojawił się duży ruch samochodów osobowych i niestety również 

samochodów ciężarowych, mimo zakazu ruchu dla ruchu ciężkiego, 

- 29 marca odbyło się spotkanie z wybranymi sołtysami. Na 25 sołectw funkcjonujących na 

terenie gminy jedynie w trzech, w Kruszczewie, Nowym Trzepowie oraz w Maszewie nastąpiła 

zmiana sołtysów. Wybory sołeckie odbyły się zgodnie z harmonogramem i statutem sołectwa. 

Na spotkaniu przekazano sołtysom informacje, które będą im przydatne w pracy w najbliższych 

miesiącach. 

- 14 kwietnia w Bielsku podpisane zostały z Zarządem Powiatu Płockiego umowy na  

dofinansowanie zakupu sprzętu i umundurowania dla trzech jednostek OSP z terenu gminy na 

łączną kwotę 10 tys. zł. Dofinansowanie dotyczy OSP w Kamionkach – 4 tys. zł, w Brwilnie  

i Dziarnowie po 3 tys. zł. 

- rozstrzygnięte zostały przetargi na budowę ulicy Topazowej w Ludwikowie oraz ulicy 

Mickiewicza w Maszewie Dużym. Wykonawca tych inwestycji będzie firma Budomont za cenę 

2 396 tys. zł w przypadku ulicy Topazowej i 3 321 tys. zł za budowę ulicy Mickiewicza  

w Maszewie Dużym. Na budowę ulicy Mickiewicza gmina otrzymała dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 1 928 565,30 zł. 
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- w dniu 31 marca 2023 r. została podpisana z Wojewodą Mazowieckim  umowa na 

dofinansowanie  realizowanego przez gminę wieloletniego programu „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023.  

Celem Programu jest zapewnienie pomocy w formie posiłku, świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych lub świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności  dla dzieci, młodzieży szkolnej i osób dorosłych, w szczególności osób starszych, 

chorych, niepełnosprawnych i samotnych. Przewidywany całkowity koszt zadania  wynosi 

120 tyś. zł. 

Udział środków własnych gminy wydatkowanych na realizację zadania stanowi kwotę nie 

mniejszą niż 37% planowanego kosztu Programu ogółem w 2023 r. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu i zadawanie pytań w związku  

z przedstawionym przez Wójta sprawozdaniem. 

 

 Radny Hubert Murawski zapytał o drogę wojewódzką nr 559 w Maszewie Dużym. 

Stwierdził, że Gmina 7 lat temu zobowiązała się stworzyć projekt i przekazać do 

Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, celem przyśpieszenia realizacji tej inwestycji. 

Praktycznie na każdej sesji oraz komisji na pytanie o przedmiotową dokumentację radni jak  

i mieszkańcy otrzymują informację, że dokumentacja jest na ukończeniu oraz, że jest jakiś 

konflikt, ale już jest finalizowany.  

Poinformował, że na stronie MZDW, w aktualizacji planu postępowania o udzielenie zamówień 

publicznych na rok 2023, pojawiła się pozycja mówiąca o tym, iż MZDW lada dzień ogłosi 

przetarg na stworzenie dokumentacji od nowa i przeznacza na ten cel 450 000 zł. 

Stwierdził, że ponowne przygotowanie dokumentacji wydłużyłoby rozpoczęcie przebudowy 

drogi w Maszewie Dużym co najmniej o kolejny rok. 

Poprosił o wyjaśnienie na jakim etapie rzeczywiście jest ta dokumentacja i dlaczego nie jest 

ukończona. 

 

Wójt wyjaśnił, że została podpisana umowa pomiędzy Gminą a Mazowieckim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich, w sprawie przekazania całości dokumentacji, jaka została opracowana przez 

Gminę, łącznie z prawami autorskimi, na rzecz Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Powyższe została ustalone na początku roku z dyrektorem Dąbrowskim, tj. przekazanie 

dokumentacji w takim stanie jakim jest, czyli praktycznie gotową do złożenia do wojewody  

o Zezwolenie na realizację inwestycji drogowej, z adnotacją że jeżeli będzie jeszcze ze strony 

projektantów potrzeba konsultacji czy uzupełnienia, to projektanci, z którymi Gmina miała 

podpisane umowy, są do dyspozycji.  

Wójt wyjaśnił, że zabiegał o to już od pewnego momentu, Zaznaczył, że przekazanie 

dokumentacji MZDW ma usprawnić procedury, bo ewentualne zmiany w dokumentacji będą 

już bezpośrednio po stronie MZDW i nie będą musiały być wykonane poprzez gminę. Umowa 

została podpisana przez obydwie strony. W związku z powyższym, na dzień dzisiejszy po 

stronie Gminy sprawa jest zakończona. 

Stwierdził, że nie widział ogłoszenia i nie słyszał o tym, że Mazowiecki Zarząd Dróg 

Wojewódzkich ma ogłaszać nowy przetarg na projektowanie. Natomiast była mowa  

o aktualizacji przygotowania wniosku i koszcie około 40 000 zł. 

 

Radny Hubert Murawski dopytał, co oznacza, że dokumentacja jest praktycznie kompletna. 

Czy wymaga jednak jakiegoś uzupełnienia, czy już jest przygotowana i złożona do wojewody? 

 

Wójt wyjaśnił, że przekazana dokumentacja ze strony Gminy była kompletna. Jest 

przygotowana do złożenia wniosku, natomiast praktyka Mazowieckiego Zarząd Dróg 



6/19 
 

Wojewódzkich jest taka, że takie procedury przeprowadza wyłoniona w drodze postępowania, 

przetargowego firma.  

Był problem dotyczący uzgodnienia pomiędzy MZDW i Energa Operator sposobu finansowana 

przebudowy linii energetycznej na danym odcinku drogi. Są to sprawy finansowe, które muszą 

być uzgodnione przez MZDW jako inwestora i które dzieją się już się poza kompetencjami 

Gminy. W związku z powyższym, projektant czekał na to uzgodnienie. Stąd właśnie wspólna 

inicjatywa o przekazaniu dokumentacji, żeby MZDW miał pełne do niej prawo. 

 

Przewodnicząca Rady podsumowując stwierdziła, że mieszkańców może mniej interesuje 

kwestia procedur, a bardziej kwestia tego, że od wielu lat nie mogą poruszać się drogą  

o właściwym standardzie. Od długiego czasu, po stronie gminy jest kwestia przygotowania 

projektu i z tego poziomu wciąż nie można przejść do realizacji inwestycji. Stąd powstaje 

pytanie, co leży u podstaw tego, że mieszkańcy nie mogą się od tylu lat cieszyć drogą  

w sytuacji, kiedy inne inwestycje drogowe udaje się realizować. Uznała za słuszne wyjaśnienie 

po drugiej stronie tej kwestii, czyli w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich. 

 

Wójt dodał, że na zebraniu sołeckim pod koniec marca ten temat był również poruszany przez 

mieszkańców. Uzgodniono, że w połowie maja, zostanie zorganizowane spotkanie  z udziałem 

przedstawiciela MZDW w Maszewie Dużym, aby wyjaśnić tę sprawę mieszkańcom  

i przybliżyć, kiedy realnie mogą się spodziewać realizacji tej inwestycji. 

 

 

 Radna Monika Turowska-Burczyńska zapytała, czy jest już przygotowany do ogłoszenia 

przetarg na budowę ul. Bunikiewicza w Nowych Proboszczewicach. 

 

Wójt wyjaśnił, że dokumentacja do ogłoszenia przetargu jest przygotowana. W tej chwili 

procedowane jest kilka przetargów, w związku z tym trudno określić dokładny termin 

ogłoszenia przetargu. 

 
W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Przewodnicząca powitała przybyłego w tym momencie na posiedzenie Rady Gminy radcę 

prawnego Henryka Jastrzębskiego. 

 
 
Ad.5. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

podwyższenie kapitału zakładowego spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" Sp. z o.o.. 

Stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 365/XLI/23 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Gospodarka Komunalna "Stara Biała" Sp. z o.o. (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad.6. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2023-2032. Dodała, że 

kwestia zmian zarówno w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w uchwale budżetowej, tj. 

następny punkt, była omawiana na Komisji Budżetowej przed sesją. Komisja Budżetowa 

wyraziła pozytywna opinię w tej sprawie. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały.  

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 366/XLI/23 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2023-2032 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok. Następnie poprosiła o zabieranie głosu  

w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 



8/19 
 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 367/XLI/23 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2023 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 368/XLI/23 w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie dokonania wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej 

opłaty, ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności przeznaczony do zbierania 

odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały. Ponadto treść projektu uchwały i kwestie związane z problematyką, której ta uchwała 

dotyczy, były omawiane na wszystkich komisjach Rady Gminy. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Radna Monika Turowska-Burczyńska stwierdziła, że radni zapoznali się z uchwałą, na 

komisjach były burzliwe dyskusje, gdyż uchwała dotyczy podwyżki za odbiór odpadów 

komunalnych. W związku z powyższym poprosiła Wójta o wyjaśnienie celem poinformowania 

mieszkańców o zmianach. 

 

Wójt wyjaśnił, że po przeanalizowaniu systemu gospodarki odpadami w roku 2022 zauważalna 

jest w dalszym ciągu zwiększającą się ilość odpadów odbieranych od mieszkańców, które 

podlegają zagospodarowaniu. W przypadku odpadów, takich jak pozostałości po segregacji czy 

metale, plastiki, bądź szkło, czy makulatura, sytuacja się  stabilizuje. Natomiast w dalszym 

ciągu w bardzo istotny, dynamiczny sposób, wzrasta ilość odpadów tak zwanych BIO, czyli 

tych które ulegają biodegradacji. Są to odpady przede wszystkim będące z użytkowania 

terenów zamieszkałych, przede wszystkim trawa, gałęzie, które oddają mieszkańcy w wyniku 

pielęgnacji swoich ogrodów. 

Biorąc pod uwagę, że za chwilę będzie trzeba ogłaszać kolejny przetarg na odbiór  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych i analizując sytuację na rynku, to że te oferty są 

dużo wyższe niż te, które były rok temu, poddano analizie system gminnej gospodarki 

odpadami i zaproponowano zmiany aby system generował mniejsze straty niż obecnie. 

Zaproponowano podwyższenie opłaty z 33 do 40 zł, czyli o 7 zł. Natomiast ulga wynikająca  

z nieoddawania odpadów BIO, czyli z kompostowania tych odpadów na swoich 

nieruchomościach, wzrośnie z 8 zł do 12 zł. Jest to spowodowane tym, że znacznie przybywa 

odpadów BIO i one głównie generują tą stratę. Zaproponowana ulga ma za zadanie zachęcić 

mieszkańców do kompostowania tych odpadów na swoich nieruchomościach. 

Nowe stawki obowiązywać będą od 1 lipca. Każdy właściciel nieruchomości zostanie 

poinformowany pisemnie. 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że nie jest to uchwała z gatunku łatwych, na pewno budzi emocje 

i dyskomfort, ponieważ łatwiej byłoby zmniejszać kwoty i obciążenia mieszkańców, w tym 

również radnych, niż podnosić. Jednak ze względu na wzrost cen, przede wszystkim transportu 

tych odpadów, co zostało przedstawione w przygotowanej analizie, przy obecnej stawce Gmina 

nie jest w stanie realizować zadania odbioru odpadów komunalnych bez ogromnych dopłat, co 

przełożyłoby się na inne dziedziny życia w gminie, np. ograniczenie inwestycji. 

 

Na prośbę Wójta Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej, Małgorzata 

Gronczewska poinformowała jak kształtują się stawki w innych gminach: Mochowo - 19 zł  

i ulga - 1 zł, Brudzeń Duży - 31 zł i ulga - 5 zł, Słupno - 38 zł i ulga - 7,60 zł, Bielsk - 30 zł  

i ulga - 2 zł, Radzanowo - 30 zł i ulga - 3 zł. Kierownik zaznaczyła, że duża część gmin jest 

dopiero przed podjęciem decyzji o nowych stawkach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki zwrócił uwagę, że to przepisy ustawy narzucają 

częstotliwość odbioru odpadów, do których Rada musi się dostosować i przez co nie da się 

obniżyć kosztów. 

 

Wobec braku kolejnych pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 1 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, 

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

PRZECIW (1) 

J. Sieradzki 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 głosami 

„za”) podjęła Uchwałę Nr 369/XLI/23 w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty, 

ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności przeznaczony do zbierania 

odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy 

oraz ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe oraz zwolnienia  

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr 190/XXII/21 Rady Gminy Stara Biała z dnia 11 lutego 2021 r. w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

Gminy Stara Biała. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie 

poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 370/XLI/23 w sprawie zmiany uchwały nr 190/XXII/21 Rady Gminy Stara 

Biała z dnia 11 lutego 2021 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Stara 

Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 

Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
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działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie gminy Stara Biała. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie 

poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 371/XLI/23 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała 

w 2023 roku. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 372/XLI/23 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2023 

roku (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części obrębów Draganie Nowe, Biała, Mańkowo i PGR 

Srebrna. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 373/XLI/ w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w części obrębów Draganie Nowe, Biała, Mańkowo i PGR Srebrna (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 14. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze bezprzetargowej prawa użytkowania wieczystego gruntu położonego  

w m. Ogorzelice, gmina Stara Biała. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 374/XLI/23 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 

prawa użytkowania wieczystego gruntu położonego w m. Ogorzelice, gmina Stara Biała 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 15. 
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Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Maszewo Duże. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie 

poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 375/XLI/23 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (uchwała w 

załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 16. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  

w miejscowości STARE PROBOSZCZEWICE. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 376/XLI/23 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości STARE 

PROBOSZCZEWICE (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 17. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Stara Biała do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023. Stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 377/XLI/23 w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023 (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 

 
 
Ad. 18. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy 

Stara Biała z Lokalnej Grupy Działania – Stowarzyszenie Rozwoju Ziemi Płockiej. Stwierdziła, 

że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 378/XLI/23 w sprawie wystąpienia Gminy Stara Biała z Lokalnej Grupy 

Działania – Stowarzyszenie Rozwoju Ziemi Płockiej (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 
 
 

Ad. 19. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Stara Biała do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Aktywni Razem. Stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 379/XLI/23 w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania Aktywni Razem (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 20. 

W sprawach różnych: 

 
Przewodniczący Rady Powiatu - Lech Dąbrowski poinformował na temat zadań aktualnie 

realizowanych przez Powiat na terenie gminy Stara Biała. 

Trwa budowa ronda w Białej. Przyznał, że zadanie natrafiło na wiele przeszkód, z powodu 

niezgodności map ze stanem rzeczywistym. Na bieżąco  problemy są rozwiązywane. 

Powiat prowadzi rozmowy z Orlenem w sprawie dróg powiatowych. Otrzymał zapewnienie  

w postaci listu intencyjnego, że otrzyma środki na ich remont. Ze względu na  znaczne 

zniszczenia nawierzchni oraz naruszoną podbudowę dróg, Powiat zlecił wykonanie ekspertyzy 

celem uzyskania od Orlenu większych środków (zamiast 25-30 milionów około 60 milionów 

zł). Koniec czerwca - początek lipca ma dojść do podpisania porozumienia. 

W liście intencyjnym Orlenu jest zapis o budowie chodnika w Bronowie-Zalesiu i wagi do 

ważenia pojazdów, ale ze względu na planowaną inwestycję CPK, waga nie będzie montowana. 

Prowadzone są rozmowy aby w to miejsce przeznaczyć pieniądze na budowę ścieżki do 

Srebrnej. 

Przewodniczący Lech Dąbrowski podziękował Wójtowi za wsparcie w rozmowach z Orlenem. 

 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, na jakim etapie jest projektowanie drogi powiatowej w kierunku Wyszyny 

Odpowiedź Przewodniczącego Rady Powiatu: 

 Wyjaśnił, że na opracowanie dokumentacji projektowej w budżecie zabezpieczone było  

74 tys. zł. W wyniku przetargu okazało się, że oferty były znacznie wyższe, tj około 200 tys. 

zł. Oznajmił, że rozmawiał już z Zarządem Powiatu, że zadanie jest w budżecie i muszą 

znaleźć się pieniądze na ten cel. 

 
Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Przypomniał o zaległej sprawie kanalizacji deszczowej przy ul. Bielskiej. Poprosił  

o podjęcie działań zanim zaskoczy kolejna ulewa. 

 Zapytał o zadanie wykonywane w ramach funduszu sołeckiego – zagospodarowanie 

zbiornika wodnego. 

  Poprosił o podjęcie działań przy wytyczeniu drogi do grodziska. 

Odpowiedź Wójta: 
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 Odnośnie kanalizacji deszczowej przy ul. Bielskiej wyjaśnił, że zostało to zlecone gminnej 

spółce komunalnej. Spółka będzie się tym zajmować w najbliższych dniach. 

 W sprawie stawu przy ośrodku zdrowia, uzgodniono z firmą, która zajmie się odmulaniem 

zbiornika że w ciągu najbliższych kilku tygodni powinni to wykonać. Również uzgodniony 

jest zakres z wykonawca dojścia do mola. Do wakacji powinno być wszystko zakończone. 

 Jeśli chodzi o grodzisko w tej chwili jest uzgadniany projektu zagospodarowania grodziska  

zarówno z konserwatorem zabytków jak i z osobami, które mają jakikolwiek wpływ na 

zakres realizacji tej inwestycji.  Jest już uzgodnione z właścicielem gruntu, który sąsiaduje 

bezpośrednio z grodziskiem, wykup około 3000 m2 gruntu potrzebnego do wybudowania 

przy drodze gminnej parkingu na co najmniej 1-2 autokary i kilka samochodów osobowych. 

Droga do grodziska ma 3 metry szerokości i jest za wąska. Trzeba również dokupić gruntu 

aby ją poszerzyć oraz część gruntu na skarpie tego grodziska, aby można było w sposób 

nieinwazyjny obejść je wokół. Także wymaga to czasu i cierpliwości, żeby dojść do 

ostatecznego kształtu zagospodarowania tego grodziska. Temat jest podjęty i za chwilę 

powinna zostać podpisana umowa na projektowanie.  
 
Sołtys Ogorzeli Janina Antoszkiewicz: 

 Stwierdziła, że mieszkańcy Ogorzelic oczekują świetlicy wiejskiej oraz boiska. Zapytała na 

jakim to jest etapie. 

 Ponownie zgłosiła potrzebę podsypania żwirem lub innym materiałem przy pojemnikach na 

odpady komunalne koło budynku wspólnoty nr 4. 

 Stwierdziła, że w dalszym ciągu nie został rozwiązany problem dodatku węglowego dla 

lokali socjalnych wspólnoty mieszkaniowej w Ogorzelicach. Środki w wysokości 3000,00 

zł nie zostały przekazane na rzecz spółdzielni mieszkaniowej, a mieszkania były ogrzewane. 

 Poprosiła o wyjaśnienie jakiego gruntu w Ogorzelicach dotyczyła podjęta w dniu 

dzisiejszym uchwała. 

Odpowiedź Wójta: 

 Jeśli chodzi o świetlicę, nie ma tej inwestycji w budżecie, w związku z tym na razie nic  

z tym nie będzie się działo. Natomiast jeżeli pojawi się możliwość pozyskania zewnętrznych 

środków pomocowych z funduszy europejskich, wówczas zostanie złożony wniosek na 

zadanie pn. „Zagospodarowanie terenu w Ogorzelicach”. 

 Nie jest to droga gminna, ale zostanie podsypana w ramach wykonywanych w tej chwili 

pozimowych remontów dróg, aby samochody odbierające odpady komunalne mogły bez 

problemu podjechać. 

 Działka położona jest na terenach usługowo-składowych w części firmy Agromin. 

Użytkowana jest jako droga wewnątrz nieruchomości wnioskodawców, którzy wystąpili  

o nabycie w trybie bezprzetargowym prawa użytkowania wieczystego nieruchomości, 

stanowiącej własność Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy Stara Biała  

w celu poprawy warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych stanowiących 

własność wnioskodawców. Działka położona jest w bezpośrednim sąsiedztwie działek 

wnioskodawców, nie posiada bezpośredniego dostepu do drogi publicznej, a jest kształt  

i położenie powodują, że nie może być zagospodarowana jako odrębna nieruchomość. 

 Problem dodatku węglowego polega na tym, że w Ogorzelicach jest kotłownia, która jest 

własnością spółdzielni mieszkaniowej i większa część mieszkańców, mieszkających  

w blokach przynależy do wspólnoty mieszkaniowej. Wszyscy zgodzili się, aby dodatek 

węglowy w wysokości 3000 zł przekazać spółdzielni na zakup węgla, aby nie podwyższać 

stawki za ogrzewanie. Natomiast Gmina ma w tych zasobach 10 lokali mieszkalnych, które 

są własnością Gminy, której uchwała spółdzielni mieszkaniowej nie dotyczy. Gmina nie ma 

również podstawy prawej aby żądać od gminnych lokatorów zakupu węgla i przekazania go 

spółdzielni. Stwierdził, że najlepszym rozwiązaniem byłoby, gdyby spółdzielnia 
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podwyższyła na czas sezonu grzewczego opłaty za ogrzewanie, za co zapłaciłaby Gmina,  

a następnie obciążyła mieszkańców. Obecnie poszukiwany jest inny sposób rozwiązania, 

który będzie zgodny z prawem. Mówi się o zmianie ustawy o preferencyjnej sprzedaży 

węgla, co być może rozwiąże problem. 

 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 

 Odniósł się do problemu niszczonych dróg przez wzmożony ruch, spowodowany inwestycją 

Orlenu. Zauważył, że w tej chwili zaczynają być rozjeżdżane również drogi gminne,  

a konkretnie droga od ronda w Draganiu w kierunku Bronowa-Zalesia do drogi powiatowej 

w kierunku Sierpca, przez częste użytkowanie drogi przez wysokotonażowe samochody 

ciężarowe. 

 Zapytał, czy w tym roku mieszkańcy będą mogli skorzystać z dofinansowania do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 Zapytał o drzwi do garażu na wóz strażacki.   

Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków, wyjaśnił, że w budżecie są zabezpieczone 

środki na ten cel i będzie ogłaszany nabór na kolejny etap. 

 W sprawie garażu wyjaśnił, że jest już informacja z Urzędu Marszałkowskiego, że Gmina 

otrzyma dotacje na zabudowę garażu blaszanego.  Równolegle zostanie załatwiona sprawa 

podwyższenia bramy garażowej w budynku świetlicy. 

 W przypadku drogi gminnej, jest tam ograniczenie ruchu dla pojazdów o masie całkowitej 

przekraczającej 10 ton. W związku z tym, jeżeli przejeżdżają tamtędy takie pojazdy, należy 

zgłasić Policji, w celu kontroli ruchu drogowego. Poprosił obecną na sesji kierownik 

posterunku policji w Białej i przekazanie informacji do Wydziału Ruchu Drogowego. 

 W sprawie inkaso została powielona uchwała, która obowiązywała w zeszłej kadencji,  

z ustaloną stawką - 7%.  

 
Sołtys Brwilna Krzysztof Perkowski w związku z tym, że zbliżają się Dni Strażaka, jako 

komendant Zarządu Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Starej Białej 

poinformował, o planowanym w dniu 2 maja, tj. w dniu Święta Flagi, przejeździe samochodów 

strażackich, przez wszystkie miejscowości. Start przejazdu z pod Urzędu Gminy w Białej  

i najprawdopodobniej zakończenie w Brwilnie. Natomiast obchody Dnia Strażaka planowane 

są na dzień 6 maja w Proboszczewicach. 

 
Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Zapytała na jakim etapie jest droga we Włoczewie (do wsi). 

 Zapytała, kto jest odpowiedzialny za sprzątnięcie odpadów z rowu przy drodze od 

Proboszczewic w stronę Brudzenia. 

  

Odpowiedź Wójta: 

 W sprawie drogi, wyjaśnił, że jeden z właścicieli gruntów, przez który ta droga przebiega, 

odwołał się do wojewody od decyzji starosty, w związku z tym inwestycja oczekuje teraz na 

decyzję wojewody. 

 Co do zasady odpady sprząta właściciel gruntu. Czyli w tym przypadku właścicielem gruntu 

jest Zarząd Dróg Powiatowych.  

 

Radna Monika Przyczka: 

 Ponownie poprosiła o ustawienie i podłączenie hydrantu na boisku w Bronowie-Zalesiu  

z racji tego, że przed zawodami, czy podczas ćwiczeń strażaków, wodę oraz węże trzeba 
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przeciągać z prywatnej posesji. Chcąc wyjaśnić zapytała, kto miałby pokryć koszty związane 

z ustawieniem hydrantu, gdyż strażacy nie mają żadnego dochodu. 

 Poinformowała, że 2 tygodnie temu na stronie innego urzędu gminy pojawiło się pismo  

w sprawie prowadzenia badań terenowych przez spółkę, która została zlecona przez CPK. 

Zapytała, czy Gmina również otrzymała takie pismo. Stwierdziła, że taką informację dobrze 

byłoby wstawić na stronę internetową urzędu. 

Odpowiedź Wójta: 
 Boiskiem zarządza GOKiS, więc pewnie on sfinansuje montaż hydrantu, ale zostanie to 

jeszcze uzgodnione ze Spółką.  

 Odnośnie CPK wyjaśnił, że Gmina została poinformowana drogą mailową, że będą 

przeprowadzane takie badania terenowe, natomiast nie ma informacji w jaki sposób. 

 

Radny Adam Pawłowski: 

 W imieniu Pani dyrektor oraz całej społeczności Domu Pomocy Społecznej w Brwilnie 

podziękował Prezesowi Jarosławowi Rydzewskiemu oraz Wójtowi za budowę sieci 

kanalizacyjnej do tej placówki. Zaznaczył, że w tym roku DPS w Brwilnie obchodzi 

jubileusz 60-lecia istnienia. 

 Przyłączył się do słów i wypowiedzi sołtysa miejscowości Nowe Proboszczewice i wniosku 

dotyczącego kanalizacji deszczowej przy ul. Bielskiej. Poprosił Wójta oraz Prezesa 

Rydzewskiego, aby zająć się tą sprawą, udrożnić kanalizację i rozwiązać ten wielokrotnie 

podnoszony problem. 

 Poruszył sprawę dotycząca bezpieczeństwa. Odniósł się, co również sygnalizował podczas 

Komisji Rewizyjnej – do sprawy montażu wyspowych progów zwalniających przy ul. 

Płockiej w miejscowości Nowe Proboszczewice na wysokości ul. Dębowej i Modrzewiowej. 

Prośba podyktowana jest wnioskiem mieszkańców. W tym miejscu, 19 marca bieżącego 

roku miało miejsce zdarzenie, gdzie doszłoby do potrącenia osoby na pasach, a całą tą 

sytuację można było zobaczyć na monitoringu zamontowanym na sklepie znajdującego się 

przy skrzyżowaniu. Poprosił o jak najszybsze zamontowanie tych progów zwalniających. 

 Zapytał, czy na terenie gminy instytucje, np. Urząd Gminy, czy też szkoły są wyposażone  

w system ratowania jak AED defibrylator. Czy ośrodek zdrowia w Białej ma taki sprzęt, 

który na pewno ułatwiłby ratowanie życia ludzkiego? Przyznał, że zdaje sobie sprawę z tego, 

że jest to koszt rzędu kilku tysięcy zł, jednak stwierdził, że życie ludzkie jest droższe niż te 

pieniądze. 

Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie progu zwalniającego na ul. Płockiej stwierdził, że najlepszym rozwiązaniem jest 

budowa przejścia dla pieszych wyniesionego. 
 W sprawie problemu kanalizacji przy ul. Bielskiej wyjaśnił, że nie jest to kwestia jednej 

studzienki, tylko przebudowania odcinka sieci kanalizacyjnej i deszczowej, która jest 

zapchana przez korzenie roślin, które tam rosły przez kilka lat przy drodze wojewódzkiej. 

Jest to  remont dosyć kosztowny.  W ramach posiadanych możliwości przerobowych 

wykona to gminna spółka. 

 W urzędzie i w szkołach takich urządzeń nie ma. Już podjęto działania celem zakupu kilku 

sztuk.  

 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał na jakim etapie jest projektowanie odcinka kanalizacji przy drodze powiatowej  

w Wyszynie i jakie są możliwości budowy? 

Odpowiedź Prezesa Jarosława Rydzewskiego: 

 Kanalizacja jest zaprojektowana. Zgodnie z aktualnym projektem można doprojektować  

dalszy odcinek, jednak pozostaje kwestia finansów. W ostatnim czasie Spółka realizowała 
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dwie kosztowne inwestycje: kanalizację do DPS w Brwilnie oraz w ul. Spółdzielczej  

w Proboszczewicach, na które gmina przyznała środki dla spółki. W tej chwili Spółka nie 

ma możliwości wykonać tej inwestycji z własnych środków, gdyż przy obecnym stanie taryf, 

nie jest w stanie wygospodarować wolnych środków. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jan Sieradzki: 

 ponownie przekazał prośbę użytkowników ul. Bankowej i objazdu skrzyżowania w Białej 

w kierunku Dragania. Jeśli byłaby taka możliwość, aby ukierunkować przynajmniej 

krótszy wyjazd do drogi powiatowej przy Zgromadzeniu Sióstr Matki Bożej Miłosierdzia, 

co by usprawniło przejazdy w momencie, gdy jest duże natężenie ruchu. 

 Zgłosił, że na rok temu oddanej do użytku ul. Mazowieckiego, zaczęły się łamać krawędzie 

pobocza, szczególnie na odcinku przed krzyżem. 

Odpowiedź Wójta: 
 Odnośnie zastosowania ukierunkowania objazdu skrzyżowania w Białej w kierunku 

Dragania wyjaśnił, że z formalnego punktu widzenia jest to dosyć skomplikowane, gdyż 

przejazd od ul. Bankowej w kierunku zakonu zrobiony jest na prywatnym gruncie, na 

potrzeby objazdu i nie jest nawet droga wewnętrzną.  Jedyne rozwiązanie to wydzierżawić 

kolejny pas gruntu od zakonu i zrobić dwupasmową drogę, żeby samochody osobowe mogły 

się swobodnie mijać. Każda zmiana czasowej organizacji ruchu wymaga sporządzenia 

projektu i jego uzgodnienia i zatwierdzenia przez Starostę. 

 

Sołtys Ogorzeli Janina Antoszkiewicz zgłosiła problem natężonego ruchu samochodów 

ciężarowych do firmy Modular na drodze powiatowej i wojewódzkiej w Ogorzelicach. 

Poprosiła o kontrolę ruchu drogowego w tym miejscu, gdyż samochody jeżdżą z nadmierną 

prędkością, co stwarza niebezpieczeństwo. 

 
W związku z brakiem kolejnych pytań i uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady przeszła  

do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. 21. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLI Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 

 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 

   Małgorzata Lewandowska 
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Małgorzata Bornińska 


